u rodiny: 50 % ANO
u otce / u tatínka

řídit = to drive

Díval jste SE na televizi.

SE = reflexive pronoun
1. verbs that always have it: 
a. Dívám se na televizi / na film / na kamarády.
b. Bojím se rakoviny. I am afraid of cancer.
c. Těším se na víkend. I look forward for weekend.
2. Mýt, myju = to wash
a. Myju auto.
b. Myju okno.
c. Myju nádobí (dishes).
d. Myju SE. I wash MYSELF.
e. Sprchuju SE. (akusative)
f. Vidím se = I see myself.
g. Slyším se = I hear myself.
h. Slyšíme se. = We hear each other.
i. Myju SI RUCE. (dativ)
3. Mít, mám = to have

Obědval jste ________ polévku
· cibulovou (onion)
· česnekovou (garlic)
· bramborovou (potato)
· rajčatovou (tomato)
· boršč (ruská/ukrajinská polévka)
· kuřecí
· husí (goose)
Těstoviny (pasta): špagety, penne, kolínka
PLURAL × FORMAL
Odpočíval JSTE? – masc. FORMAL sing.
Odpočívala JSTE? – fem. FORMAL sing.
Odpočívali JSTE? – plural


1. Když mám dobrou náladu, uklízím celý byt. -	
2. Když se sprchuješ, relaxuješ. -	
3. Když jde plavat, bere si plavky. – Když šel plavat, bral si plavky.	
a. Šel jsem plavat = I went for swimming.
b. Šel jsem spát. = I went to bed.
c. Šel jsem tancovat.
d. Jel jsem lyžovat.
e. Šel jsem zvracet. I went for vomiting…
f. Šel jsem jíst.
g. Šel jsem nakupovat.
h. Šel JSEM SE dívat na film. I went to watch a movie.
i. Šel JSEM SE dívat na film. He went to watch a movie.
j. 
4. Když řídíme auto, nesmíme pít alkohol. – Když JSME řídili auto, nesměli JSME pít alkohol.
5. Když jedete tramvají, musíte mít lístek. – Když jste jeli tramvají, museli JSTE mít lístek.	
6. Když piju tvrdý alkohol, bolí mě hlava. -	Když JSEM pil tvrdý alkohol, bolela mě hlava.
7. Když studuješ, nemůžeš kouřit. -	
8. Když se připravuje na test, nespí celý víkend. -	
9. Když jdu DO práce, vidím klasickou českou restauraci. – Když JSEM šel…, VIDĚL JSEM…
10. Když jíš čerstvý teplý chleba, bolí mě břicho. – Když JSI JEDL …, bolelo mě břicho.
a. jíDLo
11. Když dlouho nesportujete, vaše tělo nefunguje. -....
12. Když myju zeleninu, mám rukavice. -	
13. Když zavíráš oči, myslíš na Anglii. -	
14. Když hrajete fotbal, hodně běháte. – Když JSTE hráli fotbal, běhali JSTE hodně…	
15. Když spím, ležím a dýchám. – Když JSEM SPAL, ležel jsem a dýchal jsem.
a. spát, spím
b. zpít, zpil jsem se = I got drunk heavily.

bojovat = to fight
bojím se = I am afraid
nevlastní matka = step mother
zločin a trest = crime and punishment

ďábel = devil
čert = 
běs


JAK velký je váš pes / bratr?
· [bookmark: _GoBack]TAK
· 70 centimetrů
· od 1 do 1,5 metru


